
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 08.06.2023 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Mgr. Natália Podhorná, Jakub Kuruc, Mgr. Michal Sabo, Mgr. 

Mária Riganová, RNDr. Andrej Machlica, PhD., Ing. arch. Elena Pätoprstá 

Ospravedlnení: Gréta Gregorová, Juraj Valocsay, Ing. Samuel Bezák, Mgr. Ján Kaľavský 

Neprítomní: - 

Hostia: Mgr. Tatiana Hajčík Stanová; Ing. Miriam Kamhiyehová; Mgr. Viktor Baumann 

Trvanie: od 17:00 do 18:35 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. .../2023, 

ktorým sa mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenie č. 16/2020 z 15. decembra o 

poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

3. Návrh  na predĺženie  nájmu  časti pozemku  v  k.ú. Petržalka, parc. č. 982  pre KoZa v 

Háji - občianske združenie, Hrobákova 13, 851 02 Bratislava ako prípad hodný 

osobitného zreteľa 

4. Informácie o monitorovacích staniciach čistoty vzduchu SHMÚ (p. Súlovec) 

5. Rôzne (o.i. informácia ohľadom projektov, ktoré sa uskutočnili v rámci životného 

prostredia + rozpracované projekty, dotácie; zoznam studní v Petržalke) 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a informovala o tom, že štyria členovia sa ospravedlnili 

a nezúčastnia sa zasadnutia komisie. 

 

 

 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

BOD 2 – Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 

.../2023, ktorým sa mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenie č. 16/2020 z 15. decembra 

o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

Pani Tatiana Hajčík Stanová a pani Miriam Kamhiyehová predstavili členom komisie 

predkladaný Návrh VZN mestskej časti Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 

16/2020 z 15. decembra o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-

Petržalka. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Kuruc doplnil, že zmeny v predkladanom návrhu VZN nastali hlavne pri dotáciách na 

kontajnerové stojiská (ďalej len „KS“), ktoré spočívajú v udelení vyššej dotačnej sumy na menší 

počet KS. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že sa muselo prihliadnuť na všeobecné zvyšovanie 

cien, hlavne za stavebné materiály. Pani Milincká sa spýtala, či boli tento rok už podané žiadosti 

o dotácie na KS, na čo pani Kamhiyehová odpovedala, že zatiaľ iba jedna. 

Pán Sabo navrhol, že k dotáciám by mohla prebehnúť aj informačná kampaň cez všetky 

dostupné sociálne siete a platformy. Pani Pätoprstá doplnila, aby sa priamo informovali aj 

samotní obyvatelia napr. prostredníctvom plagátov na bránach BD – kampaň na udržiavanie 

čistoty v okolí KS, ich vylepšenie a pod. Ďalej sa spýtala, či oddelenie životného prostredia 

vedie evidenciu KS v GIS. 

Pani Kamhiyehová informovala, že bola ukončená kompletná pasportizácia KS v GIS. Ďalej 

navrhla, že by bolo vhodné vysporiadať pozemky pod KS, napr. prostredníctvom nájomnej 

zmluvy s Hlavným mestom. 

 

Uznesenie č. 1/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča Miestnemu zastupiteľstvu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

Návrh VZN mestskej časti Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 16/2020 z 15. 

decembra o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka tak, 



ako bol na zasadnutie komisie predložený. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 3 – Návrh na predĺženie  nájmu  časti pozemku  v  k.ú. Petržalka, parc. č. 982  pre 

KoZa v Háji - občianske združenie, Hrobákova 13, 851 02 Bratislava ako prípad hodný 

osobitného zreteľa 

Pán Viktor Baumann predstavil členom komisie Návrh na predĺženie  nájmu  časti pozemku  v  

k.ú. Petržalka, parc. č. 982  pre KoZa v Háji - občianske združenie, Hrobákova 13, 851 02 

Bratislava ako prípad hodný osobitného zreteľa. Prenájom sa týka prevádzkovania komunitnej 

záhrady a mal by sa predĺžiť do 31.12.2027. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Sabo doplnil, že by OZ malo záujem rozšíriť využívaný pozemok o ďalšiu časť. 

Pani Pätoprstá sa pýtala na propagáciu komunitných záhrad na školách a škôlkach. Navrhla 

osloviť poslancov, ktorí sú zároveň členovia v radách materských a základných škôl. 

Pán Sabo vysvetlil, že na tom už pracujú v rámci iných komisií. 

Pán Kuruc ešte doplnil, že je problém aj s financiami a udeľovaním dotácií. 

 

Pani Riganová spomenula pozemok vo vlastníctve mestskej časti Bratislava-Petržalka na 

Jasovskej ulici, na ktorom chceli organizovať akciu pre rodiny s deťmi. Podala si na miestny 

úrad aj riadnu ohlášku, ktorá jej ale bola zamietnutá. Akcia bola organizovaná zadarmo. 

 

Pani Riganová zároveň požiadala o zistenie dôvodu, prečo jej bola žiadosť zamietnutá a ako má 

v tomto prípade postupovať ďalej. Tiež by ju zaujímalo, či MČ vytipuje územia vhodné na 

organizovanie rôznych akcií. Na to pán Sabo reagoval, aby samotní poslanci MČ navrhli, kde 

a na ktorých pozemkoch by sa akcie obyvateľov mohli organizovať. 

Po diskusii sa členovia komisie zhodli, že projekt spája komunity v jeho okolí a má veľký prínos 

pre zlepšovanie kvality života obyvateľov. Zároveň sa členovia komisie zhodli na schválení 

návrhu. 

 

Uznesenie č. 2/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča Miestnemu zastupiteľstvu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka  

 

s c h v á l i ť 

 

Návrh na predĺženie  nájmu  časti pozemku  v  k.ú. Petržalka, parc. č. 982  pre KoZa v Háji - 

občianske združenie, Hrobákova 13, 851 02 Bratislava ako prípad hodný osobitného zreteľa tak, 



ako bol na zasadnutie komisie predložený. 

 

Hlasovanie:  

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

BOD 4 – Informácie o monitorovacích staniciach čistoty vzduchu SHMÚ (p. Súlovec) 

Pán Matúš Súlovec sa ospravedlnil, že sa komisie nemôže zúčastniť. Informácie v krátkosti 

predniesla pani Miriam Kamhiyehová. V návrhu je web stránka, kde by sa 24/7 zobrazovali 

informácie ohľadom kvality ovzdušia. Pri prekročení limitov by sa zobrazilo upozornenie, čo 

robiť a ako sa chrániť pri zvýšenom výskyte prachových častíc PM2,5 a PM10. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pani Pätoprstá doplnila, že pri meraní kvality a čistoty vzduchu je dôležité, na akých miestach 

sú meracie stanice umiestnené. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že SHMÚ musí prístroje najskôr 

certifikovať a až následne sa budú riešiť vhodné miesta umiestnenia (vnútrobloky, križovatky 

atď.) 

 

Pán Sabo dodal, že po vytvorení informačného webu bude vhodné zriadiť aj newsletter (mail, 

sms a pod.), aby sa informácie dostali k čo najväčšiemu počtu obyvateľov rôznych vekových 

kategórií. 

 

Pán Machlica sa spýtal, či sa jedná o mobilné zariadenia. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že sa 

bude jednať o statické zariadenia, pretože mobilné sú finančne náročné. Pán Machlica má do 

budúcnosti záujem o participáciu na rozhodovaní o tom, kde budú zariadenia umiestnené. 

 

Pani Milincká požiadala o účasť pána Súlovca na budúcej komisii ŽPaVP. 

 

 

Uznesenie č. 3/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku zobrala bod 4 na vedomie. 

 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 6 

Proti: 0  

Zdržal sa: 1  

 

 



BOD 5 – Rôzne (o.i. informácia ohľadom projektov, ktoré sa uskutočnili v rámci životného 

prostredia + rozpracované projekty, dotácie; zoznam studní v Petržalke) 

Pán Machlica sa na základe poskytnutých materiálov spýtal, či sa nerobilo viac projektov 

v rámci ŽP. Spolu s pánom Kurucom požiadali o doplnenie zoznamu žiadostí o nenávratný 

finančný prostriedok a aký je plán pre programové obdobie aj v rámci PHSR. Požiadali aj o 

doplnenie zoznamu žiadostí, ktoré boli z rôznych dôvodov zamietnuté napr. v Envirofonde. 

Pán Machlica požiadal o viac informácií k studniam a prípravu materiálu na ďalšiu komisiu – 

funkčnosť, výdatnosť, kto má studne v správe, hydrogeologické posudky a pod. 

Pani Kamhiyehová vysvetlila, že studne sa práve nedávno iba zlegalizovali. Informácie sa 

následne budú dopĺňať aj do GIS.  

Pán Andrej Machlica v požiadavke zaslanej prostredníctvom mailu predniesol návrh ohľadom 

environmentálnych záťaží v Petržalke: 

„Dávam len námet na diskusiu na komisiu či je záujem zo strany komisie riešiť nejakým 

spôsobom  aktualizáciu EZ a zistiť bližšie podrobnosti o EZ v Petržalke.“ 

Pán Kuruc požiadal o oslovenie SAŽP o sprístupnenie informácií ohľadom EZ na území 

Petržalky – hlavne ich súčasný stav. Pán Machlica spomenul napr. rozvojovú os Petržalky, kde 

sa tento problém takmer vôbec neriešil. 

Pani Kamhiyehová vysvetlila, že Hlavné mesto sa chystá spraviť celkový generel bývania, kde 

sa potenciálne environmentálne záťaže budú určite posudzovať. 

Pani Pätoprstá sa v rámci plnenia požiadaviek z predchádzajúcej komisie pýtala na zmenu 

územného plánu, ktorá sa riešila na MiZ a tento návrh bol stiahnutý p. starostom. Pán Kuruc 

vysvetlil, že najskôr musí byť pripravené zadanie, ktoré sa bude následne predkladať. Pani 

Kamhiyehová doplnila, že došlo pravdepodobne iba k nedorozumeniu a návrh ide na najbližšiu 

MiR. 

Pán Machlica sa pýtal na postup pri návrhu rôznych nových projektov v rámci ŽP. Pani Pätoprstá 

vysvetlila, že komisia má kontrolovať priebeh a uskutočnenie projektov, ale všeobecne do 

procesu nezasahuje. 

Pani Milincká doplnila, že oddelenie životného prostredia je už dlhšie personálne 

poddimenzované, hlavne na referáte čistoty a poriadku. Tento stav trvá dodnes a 

pravdepodobne aj z tohto dôvodu je výsledok projektov v rámci ŽP nepostačujúci. 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

 

 



Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 08.06.2023 

Zapísal: Bc. Zuzana Brzová 


